



Oct. 2013 Volume 21 No. 5
2013年10月 第21卷 第5期

证据科学

Evidence Science

民事诉讼中的勘验协力义务论析 占善刚 刘丹

铁案如山与莫须有 蒋铁初

论量刑事事的证明标准 张吉喜

DNA鉴定人出庭作证现状、问题及对策 袁丽

论声纹鉴定意见的表述形式 曹洪林 李敬阳, 等

中国政法大学

ISSN 1674-1226



9 771674 122084

万方数据

CN 11-5643/D
ISSN 1674-1226

证据科学

(双月刊)

2013年第21卷第5期

2013年10月25日出版

·证据法学·

- 民事诉讼中的勘验协力义务论析 占善刚 刘丹·517·
铁案如山与莫须有 蒋铁初·525·
自白任意性规则的中国运用 郑曦·534·
论量刑事实的证明标准 张吉喜·545·
刑事人身辨认证据种类辨析及相关证据规则的适用 高原·554·

·证据科学·

- 论循证视角下的证据科学 钱洪良·566·

·法庭科学·

- DNA鉴定人出庭作证现状、问题及对策 袁丽·574·
建立中国司法鉴定行业科技支撑体系研究成果的应用与思考 霍宪丹·587·

·证据科学博士生论坛论文选登·

- 审前重复供述的排除问题研究 王彪·592·
论声纹鉴定意见的表述形式 曹洪林 李敬阳 王英利 孔江平·605·

·证据科学讲堂·

- 证据法革新的框架 [美] 罗纳德·J·艾伦 著 汪诸豪 李吟 译·625·

- 《证据科学》杂志注释体例 ·639·

Evidence Science

Volume 21 Number 4 Oct. 25, 2013

Contents

On the Obligation to Assist the Inspection in Civil

Litigations. *Zhan Shangang, Liu Dan* (517)

Ironclad and Groundlessness – Double Standards of Proof of Lawsuits in Ancient China. *Jiang Tiechu*(525)

The Application of the Voluntary Confession Rule in China. *Zheng Xi*(534)

The Standard of Proof Concerning Sentencing Facts. *Zhang Jixi*(545)

Types of Evidence of Criminal Eyewitness Identification and the Application of Relevant Rules of Evidence. *Gao Yuan*(554)

Evidence Science from the Evidence-based Perspective. *Qian Hongliang*(566)

Current Situation, Problems and Countermeasures of DNA Expert Testifying in Court. *Yuan Li*(574)

Establishment of Science and Technology Support System of Judicial Identification Industry in China–Application and Meditation on the Achievements.
..... *Huo Xiandan*(587)

On Exclusion of Pre-trial Repeated Confession. *Wang Biao*(592)

On Expert Opinion of forensic speaker Identification.

..... *Cao Honglin, Li Jingyang, Wang Yingli, Kong Jiangping* (605)

The Framework for the Reform of Evidence Law.

..... *Translated by Wang Zhuhao and Li Yin*(625)

The Framework for the Reform of Evidence. *Ronald J. Allen*(631)

First Published: January of 1994

Editor-in-Chief: ZHANG Baosheng

Vice Editor-in-Chief: CHANG Lin,WANG Jinxi

EditorialDirector: LIU Xin

Competent Authority: Ministry of Education of the People's Republic of China

Sponsor: China University of Political Science and Law(CUPL)

Undertaker: Institute of Evidence Law and Forensic Science of CUPL

Editorial Service Address: No.25 Xitucheng Road, Haidian District, Beijing 100088, PRC

Tel: +86-10-58908141

E-mail: evidencescience@163.com

1994年1月创刊

主编：张保生

副主编：常 林 王进喜

编辑部主任：刘 鑫

主管：中华人民共和国教育部

主办：中国政法大学

编辑：《证据科学》编辑部

编辑部地址：北京市海淀区西土城路25号

邮政编码：100088

电话：+86-10-58908141

电子信箱：evidencescience@163.com

印刷：北京金特印刷有限责任公司

国内订购：全国各地邮局，邮发代号：82-878

海外订购：中国国际图书贸易总公司，代号1353Q

定价：16元人民币（全年定价96元人民币）